
HØRINGSSVAR OM AFFALD OG GENBRUG 

På et landsbymøde i Herstedvester den 7.januar i år blev der afholdt en 

vejledende afstemning om de 3 scenarier og 3 serviceniveauer, som var 

sendt i offentlig høring af Albertslund Kommune den 16.december 2014.           

Fra landsbyens 81 parceller blev der afgivet 49 stemmer. 

Stemmerne fordelte sig med 2 til scenarie 1, 21 til scenarie 2, 25 til 

scenarie 3 og 1 ugyldig. Med hensyn til serviceniveauerne fordelte 

stemmerne sig med 14 til ingen afhentning, 16 til central afhentning, 17 

til en tilkaldeordning og 2 ugyldige. 

Bestyrelsen i Herstedvester Grundejerforening anbefaler scenarie 3,   

med PAPIRSÆKKE og KASSETTER til afhentning af affald her i landsbyen, 

eventuelt kombineret med afhentning af pap og storskral. Afstemningen 

viste tydelig modstand mod scenarie 1 med én beholder og miljøspots. 

Inden afstemningen var der en god og konstruktiv debat om affald og 

genbrug, som resulterede i en række spørgsmål og bemærkninger om 

løsningerne til den fremtidige affaldsafhentning; som vi hermed 

videregiver til kommunens miljøafdeling til besvarelse og videre brug: 

1. Der er en del uklarheder i omkostningerne som er oplyst i 

oversigten for VILLAER, hvor der eksempelvis er uforståelige 

forskelle mellem priserne i scenarie 2 og 3, for så vidt angår 

serviceniveauet uden afhentning og tilmeldeordning. Det er pr. mail 

til et medlem i grundejerforeningen dog oplyst, at der er tale om en 

fejl i udregningerne. Vi forventer nogle mere præcise og 

gennemskuelige beregninger af omkostningerne når vi kommer 

nærmere frem mod den endelige løsning. 

 

2. Der var også en del spørgsmål om størrelser og rumindholdet af og i 

forskellige containere og kassetter, både med hensyn til mængder 



og placering, set i forhold til 14 dages afhentning. Hvordan kan 3 ret 

store 240l containere placeres pænt i det dejlige landsbymiljø? 

 

3. Den helt store skepsis er afhentning af madaffald KUN hver 14dag; 

og skal madaffaldet opsamles i en papirpose, hvor fugten kan 

trænge gennem og hvor rotterne har nem adgang. Der blev vist og 

omtalt forskellige løsninger fra andre kommuner, hvor madaffaldet 

opsamles i specielt udførte og opløselige poser, hvilket også bør 

indgå i Albertslunds overvejelser om madaffald i vores huse og 

affaldssække. Ligeledes skal det undersøges om hyppigere 

afhentninger i varme perioder ikke er en nødvendighed. 

 

4. Opmærksomheden om afhentningsintervallerne bør også 

undersøges nærmere; også i andre kommuner (bl.a. Brøndby) hvor 

borgerne enkeltvis via kommunens hjemmeside har mulighed for 

selv at bestemme frekvensen/hyppigheden af sine afhentninger.       

I Brøndby er det også M.Larsen som håndterer indsamling af affald.    

I andre kommuner kan man med sin mobiltelefon og en APP bestille 

serviceydelser og afhentning. Dette kan være attraktive løsninger 

som vil afhjælpe mange bekymringer. 

   

5. Miljøspots er ikke noget som flertallet i Herstedvester Landsby går 

ind for, da det har været meget svært at finde egnede placeringer i 

den historisk pæne landsby. Vi er afvisende over for miljøspots indtil 

der findes en løsning, som passer til en landsby. 

 

Der var på mødet en klar holdning til at Herstedvester Landsby gerne vil 

fortsætte dialogen med Albertslund Kommune, for at komme frem til den 

optimale løsning for både kommunen og os; at få anbragt og indsamlet sit 

affald til mest muligt genbrug. 
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